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AI Ráno, na deň svätého Jozefa, hovorí malý syn svojej mame: "Mami, dnes 
máme my chlapi sviatok! Čo je dobré na obed?" Jeho mama hovorí: "Zdá sa 
mi, že ste všetci rovnakí. Oslavovať svätého Jozefa dobrým obedom, 
prípitkom, to áno, ale brať si príklad zo svätého Jozefa, na to nemyslíte!" Syn 
chvíľu rozmýšľal a potom povedal: "Mami, ako to myslíš, príklad svätého 
Jozefa?"  
KE Túto otázku by sme si dnes mali položiť všetci, nielen ten malý syn, nielen 
muži, ktorých je v kostoloch často ako šafranu; ako si berieme príklad zo 
svätých a v čom konkrétne si môžeme vziať príklad zo svätého Jozefa, aké 
boli jeho čnosti?  
DI Muž viery - modlitby a činu: Vyznačuje sa tým, že nehovorí, ale ide a robí 
to, čo treba v danej situácii urobiť. Určite sa o tom porozpráva s Bohom v 
modlitbe. Keď cíti, že si to Boh želá, nelení. Na tohto mladého ženatého muža 
toho naloží Boh veľa. Ide na spočítanie ľudu do Betlehema. V zime! Žena je 
tehotná! Jozef ide a robí, čo treba. Je to muž činu, nie rečí. 
Muž sebaovládania: sotva je v Betleheme, už je treba ďalšie zásadné 
rozhodnutie. Uteká do Egypta! Jozef sa nerozčuľuje. Zachováva pokoj, 
zachováva rozvahu a robí, čo je potrebné. Hovorí sa, že naša doba je veľká 
na slová, ale malá na činy.  
Jozef je vzorom dobrého správania sa k žene. Jozef pri ich zásnubách 
dôveroval Márii a na tejto dôvere sa nič nezmenilo. Počas celého života sa o 
ňu staral s nehou, pozornosťou, úctou a jemnosťou.  
PAR Takže si to zhrňme: každý muž je povolaný byť mužom modlitby, činu, 
sebaovládania a úctivého správania sa k žene.  
MY Aj keď tu hovorím o príklade pre mužov, je mnoho žien, ktoré majú veľkú 

úctu k sv. Jozefovi. Mária Peterčáková podáva osobné svedectvo: „V čase, 

keď som sa definitívne rozhodla pre život s Bohom bez kompromisov (hoci 

som absolútne nevedela, ako takého budem schopná), ma Boh obdaril 

viacerými „vliatymi milosťami“ – a jednou z nich bola veľká úcta k svätému 

Jozefovi. Dovtedy som k nemu mala pomerne neutrálny, alibistický vzťah a 

zrazu, bez nejakého vedomého podnetu, som si uvedomila, ako ho mám rada 

– a najmä ako rád má on mňa. Zrejme niekedy v tom čase som natrafila aj na 

modlitbu za budúceho manžela, ktorú som sa odvtedy modlila denne, každé 

ráno približne dva roky. Keď sa blížili moje 26. narodeniny, cítila som, že by 

bolo fajn nerobiť oslavu, ale stráviť ich na nejakých duchovných cvičeniach. 

Pozerala som na internete, čo sa v tom čase koná – a najviac ma oslovila 

duchovná obnova pre slobodných. Táto obnova ma tiež navnadila na to, aby 

som vyšla zo svojej komfortnej „čakacej“ zóny. Po návrate z nej som totiž 

cítila, že sa chcem prihlásiť na internetovú zoznamku. Povedala som si, že 

budem reagovať len na tie, za ktorými vidím potenciál. A keďže ten som videla 

naozaj len v minime ľudí, čo ma kontaktovali, pomerne rýchlo to dopadlo tak, 

že som si písala už len s jediným  – a zaujímavé je, že sa volal Jozef. Zaujal 

ma po všetkých stránkach – teda hodnotovo, duchovne, duševne aj fyzicky. 

Dokonca mal vybrúsenú štylistiku a gramatiku, čo mi ako novinárke 

mimoriadne imponovalo. Mali sme video hovor a sadli sme si. Naše prvé 

stretnutie naživo bolo tiež super – trvalo 16 hodín (vo všetkej počestnosti) a 

hoci obaja sme pred ním mali ešte rôzne obavy/útoky, posilnení modlitbami 

sme šli do toho. Súčasťou tohto rande bola aj spoločná svätá omša či 

modlitba  – obaja sme hneď od začiatku chceli do nášho potenciálneho 

vzťahu prizvať aj Boha. Istota, že tento muž bude mojím manželom, postupne 

rástla a upevňovala sa – samozrejme, jemu som to nepovedala (až po 

zasnúbení), spoliehajúc sa na Boha, že ak je hlas v mojom vnútri pravdivý, 

podobne v správny čas prehovorí aj k nemu. Prišli však aj prekážky 

a pokušenia. Ale ako rástli ťažkosti a pokušenia, rástli aj Božie milosti. Cez 

milión situácii a viacerých ľudí ma Boh uisťoval, že vzťah s Jožkom je v súlade 

s Jeho vôľou a že by som sa nemala toľko podceňovať. Často to robil aj cez 

Jožka. Postupne Boh práve cez jeho lásku a prijatie zahojil veľa mojich 

zranení, čo vlastne robí doteraz, keď už žijeme ako manželia.“ 

ADE Sv. Jozef toho málo nahovoril, ale veľa konal. To vidíme aj na životnej 

skúsenosti tejto ženy Márie. Ďakujme Bohu za povolanie sv. Jozefa a často 

sa k nemu utiekajme vo svojich potrebách. Hlavne však nasledujme jeho 

príklad. Amen. 


